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Od izbijanja globalne krize, izbori na svake dve godine dodatno 

urušavaju ekonomsku sliku Srbije 

Svaki premijer nasledniku ostavlja veće dugove 

* Prosečna plata pred izbore 2008. bila je 366 evra, danas je 367 * Potrošačka korpa je za 

osam godina sa 30.743 došla do 67.195 dinara * U odnosu na predkriznu godinu, u Srbiji 

sada radi oko 300.000 ljudi manje  

Od maja 2008. do sada Srbija je tri puta birala 

narodne poslanike. Sa parlamentarnim 

izborima koji će se održati ovog proleća, 

statistika kaže da na glasanje izlazimo jednom 

u dve godine. Takav tempo neminovno je 

uticao i na ekonomiju države, pošto u izbornim 

godinama država redovno troši više, a radi 

manje. Iako je jasno da sa ovako kratkim 

mandatima nijedna vlada nije imala dovoljno 

vremena da sprovede bilo kakav plan, 

zanimljivo je videti u kakvom je stanju svaki 

premijer ostavljao državu svom nasledniku, 

odnosno u kakvim smo ekonomskim 

okolnostima dočekivali izbore i kako ih sada 

čekamo. 

Prvi izbori od pojave globalne krize održani su maja 2008. godine. Tada se raspala koalicija DSS-a i DS-a, 

pa je posle manje od godinu dana mandata započetog 2007. premijer Vojislav Koštunica "vratio mandat 

narodu", da bi narod zatim izabrao Demokratsku stranku i sa njom, novog premijera Mirka Cvetkovića. 

U 12 meseci koji su prethodili tim izborima, prosečna plata u Srbiji bila je 29.505 dinara, što je tada 

odgovaralo cifri od 366 evra. Ako premotamoosam godina unapred do današnjeg dana, prosečna plata nije 

se pomerila nimalo, i dalje iznosi praktično identičnih - 367 evra. 

U međuvremenu smo imali nešto malo bolje zarade. Za Cvetkovićevog vakta došli smo do toga da su nam 

prosečne plate u 12 meseci pred izbore iz 2012. bile 378 evra. Na tim izborima odlučujući tas na vagi imao 

je SPS, pa je Ivica Dačić postao premijer u koaliciji sa SNS-om. Naprednjaci su bili jači partner, pa je 

Aleksandar Vučić afirmisao funkciju prvog potpredsednika Vlade, de fakto vodeći državu. Kada to uskoro 

nije bilo dovoljno, raspisani su novi izbori - 2014. godine. U međuvremenu nam je plata još malko porasla - 

na 386 evra. Zatim je Vučić pobedio, a plata nam je smanjena, taman do onog nivoa koji je Koštunica 

ostavio Cvetkoviću. 

Plate u evrima, međutim, ne pokazuju dobru sliku pravog stanja. Prosečna potrošačka korpa je bolji 

pokazatelj napretka. A ona je od 2008. do sada poskupela sa 30.743 na 67.195 dinara. 



Drugačije rečeno, kada je Cvetković došao na vlast bilo nam je potrebno 0,99 odsto prosečne plate da 

podmirimo potrošačku korpu, a kada je otišao sa vlasti čak 1,36 odsto. Kada je Dačić napustio kormilo 

Nemanjine trebalo nam je 1,49 plata, a sada kada Vučić diže sidro - 1,52 plate. Toliko nam dobro ide. 

Nažalost, brži rast životnih troškova od rasta plata nije jedini problem sa kojim se građani suočavaju. Drugi 

je to što u porodicama ima sve manje onih koji uopšte imaju platu, pa je korpu realno daleko teže podmiriti 

nego što to pokazuje čak i ova statistika. Kada je Koštunica sišao sa vlasti 2008. u Srbiji je radilo dva 

miliona ljudi. Kada je Cvetković otišao - 1,73 miliona, dok je posle Dačića i Vučića kao PPV-a radilo tek 

1,69 miliona. Od 2014. pa do sada, međutim, statistika pokazuje blagi rast. Premijer Vučić može da kaže da 

je za njegovog mandata zaposleno 21.000 ljudi, pa sada posao ima 1,71 milion. Istina je, doduše, da bi do 

kraja ovog meseca otkaz trebalo da dobije 14.000 njih u javnom sektoru, ali do toga, izvesno je, sada neće 

doći. U svakom slučaju, danas u Srbiji i dalje radi oko 300.000 ljudi manje nego kada je kriza tek počinjala. 

Raste javni dug... 

Cvetkovićeva vlada je najodgovornija i za današnji nivo javnog duga. Kada su on i (efektivno) Boris Tadić 

preuzeli vlast, javni dug je bio samo 29,9 odsto BDP-a da bi u naredne četiri godine galopirajući stigao do 

54,7 odsto (rast od skoro 25 odsto), koliko je izneo pred izbore iz 2012. Ne može se, ipak reći da su njegovi 

naslednici bili mnogo štedljiviji. Za manje od četiri godine ukupne vlasti, Vučić i Dačić su podigli javni dug 

Srbije na 75,5 procenata, što je rast od skoro 21 odsto. Uz mere fiskalne konsolidacije, javni dug bi po planu 

trebalo da promeni putanju i počne da se smanjuje od 2017, ali uz predstojeće izbore, pitanje je da li će 

Vlada biti voljna da sprovede sve mere štednje koje je dogovorila sa MMF-om, a koje su preduslov za 

zauzdavanje javnog duga. 

.. i budžetski deficit 

Kako vlast postupa pred izbore dobro ilustruju i podaci o budžetskom deficitu, koji je do sada baš svaki put 

bio veći u godini kada su održavani izbori nego u godini koja im je prethodila. Objašnjenje je lako naći u 

tome što se u izbornoj kampanji otvara najviše puteva, ljudi se ne otpuštaju, plate i penzije se ne smanjuju, a 

struja i gorivo ne poskupljuju, već neretko bude i obratno. Tako je u izbornoj 2008. godini konsolidovani 

fiskalni deficit bio 2,6 odsto, a u neizbornoj 2007, 1,9 procenat. U oštroj kampanji 2012. deficit je dostigao 

rekordnih 6,8 odsto, prema 4,8 godinu dana ranije, dok je za izbore 2014. budžetska rupa bila 6,6 odsto, u 

odnosu na 5,5 odsto 2013. godine.  

Ministar zdravlja pokrenuo inicijativu za izmenu Krivičnog 

zakonika zbog napada na zdravstvene radnike 

Pojačan nadzor policije 

Ministar zdravlja Zlatibor Lončar uputio je juče inicijativu za 

izmenu i dopunu Krivičnog zakonika, a zbog sve učestalijih i 

sve brutalnijih napada na zdravstvene radnike. On se zvanično 

obratio Ministarstvu unutrašnjih poslova i Ministarstvu pravde 

sa predlozima da se prava radnika u zdravstvu što bolje 

ostvaruju.  

Lončar je od MUP tražio pojačan nadzor putem pojačane 

kontrole dežurnih policajaca ili češćeg obilaska patrolnih grupa, 

jer kako smatra, pojačano obezbeđenje zdravstvenih ustanova 

doprinelo bi većem stepenu bezbednosti zaposlenih u 

zdravstvenim ustanovama.  



Kada je reč o Ministarstvu pravde, inicijativa za izmenu i dopunu Krivičnog zakonika omogućiće da u 

slučajevima krivičnih dela kada je ugrožena bezbednostzaposlenih u zdravstvenim ustanovama, javni tužilac 

može po službenoj dužnosti da podnosi krivične prijave protiv počinioca takvih dela. To bi omogućilo 

blagovremeno i efikasno pokretanje krivičnog postupka i time, veću bezbednost zaposlenih.  

- Ministarstvo pravde primilo je inicijativu Ministarstva zdravlja. Radna grupa Ministarstva pravde će sa 

naročitom pažnjom razmotriti pomenute predloge i u saradnji i konsultaciji sa stručnjacima iz oblasti prava i 

zdravstva, pronaći najbolje rešenje - kažu za Danas u Ministarstvu pravde.  

Komisija za bezbednost  

Ministar Lončar juče je potpisao rešenje o obrazovanju Komisije za bezbednost zdravstvenih radnika, koja 

je sastavljena od predstavnika komora, sindikata i Ministarstva zdravlja. Komisija ima zadatak da prati i 

analizira stanje bezbednosti zdravstvenih radnika, kao i da pokreće inicijative za unapređenje bezbednosti 

zdravstvenih radnika.  

Civili i na VMA  

Beograd - Republički fond za zdravstveno osiguranje potpisao je ugovor sa Vojnomedicinskom akademijom 

(VMA) o lečenju civila u toj ustanovi koji predviđa da 40 odsto pacijenata na VMA mogu da budu civili, 

potvrđeno je za RTS. Ukoliko VMA poveća obim posla i primi više pacijenata, kao što se dešavalo proteklih 

godina, praviće se aneks ugovora o naknadnom plaćanju.  

Zašto nam nisu uveli vinjete? 

Informacija da će od 1. februara putarina u Srbiji poskupeti za 10 odsto naišla je na negodovanje vozača ali i 

stručne javnosti.  

 

To nezadovoljstvo ne može da umiri ni činjenica da putarina u 

Srbiji nije povećana od 2008. godine, niti tvrdnja da je niža 

nego u drugim zemljama Evrope, piše list Danas. 

Vozači, posebno oni koji su češće na točkovima, najviše 

zameraju Javnom preduzeću "Putevi Srbije" to što nemaju 

mogućnost, kao njihove kolege u nekim evropskim zemljama, 

da koriste takozvane vinjete, čime bi izdaci za putarinu bili 

značajno smanjeni.  

 

Primera radi, vozač u Bugarskoj koji kupi vinjetu vozi se za 

pet evra čitavih sedam dana. U Evropi se cene vinjeta za 

period od sedam do 10 dana kreću od osam do 11 evra. 

Prevedeno u našu valutu, vozač koji bi kupio vinjetu u 

Srbiji mogao bi da se vozi sedam dana za nešto više od 1.000 dinara. Prema najavljenom cenovniku 

(koje treba da odobri Vlada Srbije) putovanje auto-putem od Beograda do Niša u jednom pravcu koštaće 800 

dinara.  

 

Vršilac dužnosti direktora "Puteva Srbije" Zoran Drobnjak objašnjava da se u Srbiji od vinjeta odustalo "jer 

se taj sistem pokazao kao nepravedan prema vozačima koji povremeno koriste kraće delove auto-puta i 

onima koji su u tranzitu" kao i da se "iskazao gubitak u prihodu u odnosu na zatvoren sistem naplate 

putarine". On ističe i da se sistem naplate putarine po pređenom kilometru koji se primenjuje u Srbiji po 

smernicama Evropske unije tretira kao pravedan sistem naplate putarine.  

 



Ljubodrag Savić, profesor Ekonomskog fakulteta u Beogradu, kaže za Danas da takva objašnjenja nadležnih 

ne stoje i da bi trebalo omogućiti onima koji to žele da koriste vinjetu.  

"Ja lično retko koristim auto-put i sasvim sigurno vinjetu ne bih kupovao. Međutim, postoje ljudi koji često 

putuju, tu su i profesionalni vozači, auto-prevoznici kojima bi vinjete značile jer bi smanjile cenu njihovih 

putnih troškova. Dakle, "Putevi Srbije" bi trebalo da, shodno principima tržišne privrede, dozvole 

mogućnost korišćenja vinjeta za one vozače koji to žele. Takva opcija postoji u zemljama EU i samim tim bi 

trebalo da postoji i kod nas. Vozači su ti koji treba da odluče da li će koristiti ovu ili onu opciju kada je reč 

o plaćanju putarine a ne da to neko drugi čini u njihovo ime", objašnjava Savić.  

On dodaje da cena putarine u Srbiji jeste najniža u Evropi, ali da treba voditi računa i o platežnim 

mogućnostima naših građana koji imaju najniža primanja na Starom kontinentu.  

"Kada se to uzme u obzir, besmisleno je porediti iznose putarina u Srbiji i okolnim zemljama. Takođe, mora 

se voditi računa šta se dobija uz cenu putarine. U Evropi uz auto-put postoje i prateći sadržaji kao što su 

odmorišta, sporedne trake, toaleti i slično, dok u Srbiji toga nema. U Evropi su auto-putevi u sjajnom stanju 

a u našoj zemlji na određenim deonicama postoje "rupe" koje ometaju i usporavaju vožnju i smanjuju njen 

kvalitet i ugođaj", ističe sagovornik lista.  

Sa njegovim mišljenjem saglasn je i Dragan Stojanović, direktor transportnog preduzeća Eurošped, koji za 

Danas ističe da bi uvođenje vinjeta i te kako značilo vozačima u Srbiji.  

"Na taj način bi bili smanjeni putni troškovi i onih vozača koji su često na drumu kao i onih koji se bave 

auto-transportom. Dok je recimo u Francuskoj prevoznicima dozvoljeno da biraju da li će robu prevoziti 

auto-putem ili nekim sporednim, kod nas takva mogućnost ne postoji. U Srbiji, sa izuzetkom Ibarske 

magistrale, alternativna opcija za prevoznike ne postoji, već moraju da koriste auto-put. S obzirom na to, 

trebalo bi im omogućiti da koriste vinjete jer bi im se na taj način troškovi putarine smanjili. U suštini za 

sve vozače koji koriste auto-put svakodnevno ili često vinjete su isplative i trebalo bi da postoje u ponudi 

kao način plaćanja putarine u Srbiji", zaključuje Stojanović. 

 

Zatvaranje firmi: Dugovi koče stavljanje katanca 

Od ove godine preduzetnici ne mogu da zatvore radnju ako nisu platili porez. Od 88,8 milijardi dinara 

poreskog duga, dve trećine je nenaplativo 

PREDUZETNICI od početka ove godine katanac na biznis mogu da "okače" samo ako prilože dokaz da su 

izmirili sve poreze. Potvrdu mora da im izdaju poreznici koji skupljaju novac za državnu kasu, ali i njihove 

kolege koje to rade na lokalnom nivou. Predstavnici privrednika ne očekuju da će nova mera popraviti 

procenat naplate. U međuvremenu, preduzetnici su nagomilali čak 88,8 milijardi poreskog duga. Skoro dve 

trećine tog iznosa, 54,7 milijardi dinara, nenaplativo je, jer su 

radnje - neaktivne. 

Iako preduzetnici ne mogu sami da odustanu od poslovanja 

ukoliko imaju neplaćene poreze, država će ih i dalje "zatvarati" 

po automatizmu. Posle dve godine neprekidno blokiranih 

računa - nestajaće po "službenoj dužnosti". 

- Većina onih koji shvate da su u problemu, trebalo bi odmah 

da odjave radnju - kaže Dragoljub Rajić iz Mreže za poslovnu 

podršku. - A to se retko dešava. Ljudi se nadaju da će se pojaviti neki posao koji će ih izvući iz problema. 

Znači da bi u ovom slučaju trebalo da se privremeno odjave. Tako im ne teku nova poreska zaduženja. To 

znači i da će država dva puta naplaćivati taksu. Jednom za privremenu, a onda i za konačnu odjavu. Nisu to 



velike sume, ali reč je o najmanje 15.000 preduzetnika godišnje. U svakom slučaju ne vidim razlog da se 

komplikuje procedura sa podnošenjem dokaza na papiru. Agencija za privredne registre bi trebalo da dobije 

od Poreske uprave automatski izveštaj da li je neko dužan i koliko. 

Da im posao ne ide, u 2015. godini je shvatilo čak 32.733 vlasnika radnje. Skoro svaki peti je "obrisan" po 

službenoj dužnosti, po nalogu Narodne banke Srbije. Među ugašenim najbrojniji su restorani i pokretni 

ugostiteljski objekti, uslužne delatnosti pripreme i posluživanja hrane, trgovina na malo i taksi prevoz. 

Istovremeno, novi posao su pokrenula 33.434 preduzetnika. 

INFORMATIČARI PREDUZIMLjIVI 

Biznis šansu u 2015. godini, već po tradiciji, početnici najčešće vide u restoranima i pokretnim 

ugostiteljskim objektima. Otvoreno ih je 2.508, skoro isto koliko ih je i zatvoreno u toj delatnosti. Ipak, 

podaci APR pokazuju da je lane zabeležen povećan broj novih preduzetnika registrovanih za računarsko 

programiranje - 1.180. 

Ista roba - 100 cena 
Osetne razlike u cenovnicima u vodećihm prodajnih lanaca. Šetnja među rafovima se isplati jer su razlike i 

do 40 odsto. Pad tražnje, manje se kupuju skuplje namirnice 

ANALIZA cena namirnica u vodećim 

trgovinskim lancima pokazuje da se osetno 

razlukuju od radnje do radnje. Čak i 

letimičan pogled na našu listu uporednih cena 

pokazuje velike oscilacije, ne samo kod 

akcijskih, već i redovnih cenovnika. Pre 

kupovine potrošači treba da obilaze radnje, 

jer razlike u ceni istih proizvoda, iste 

gramature idu i do 40 odsto. 

Razlika je trenutno najizraženija kod "Karneksove" svinjske pečenice i praške šunke iz "Juhora" i dostiže do 

300 dinara po kilogramu. Nešto je manja razlika kod salame "poli". Ti proizvodi su inače na "akciji", a kada 

je redovna cena u pitanju, tada cenovne oscilacije iznose između 50 i 100 dinara po kilogramu. Inače, 

kilogram te pečenice košta od 800 do 1.100, šunke 790 do 1.149, a salame od 499 do 769 dinara. 

Slična situacija je i sa puterom. Pakovanje od 250 grama maslaca "megle", na primer, ima raspon od 250, pa 

do 362 dinara. Kajmak "prezident" od četvrt kilograma trenutno je na popustu od 20 do 25 odsto u većina 

trgovina i cena je u većini trgovina ujednačena na oko 220 dinara, mada taj namaz trenutno ima raspon od 

209 do 259 dinara. 

Mleko "moja kravica" od 1,5 litara može da se kupi za 127, ali i za 139 dinara, zavisno od trgovinske kuće. 

Najpovljnije ga nude DIS i "Tempo". 

- Pokušavamo da zadržimo cene na postojećem nivou, pa i da ih smanjimo, jer svesni smo koliki je pritisak 

na novčanike potrošača - tvrde u trgovinskim kućama. - Najbolji pokazatelj stanja na srpskom tržištu su 

svakodnevne akcije i popusti do 20 odsto u trgovinskim lancima. Opala je tražnja, manje se kupuju skuplje 

namirnice, potrošači su zbog hronične besparice prinuđeni da biraju jeftinije artikle. 

Cene se sada razlikuju ne samo od prodajnog formata, već i od dnevnih, nedeljnih i mesečnih akcija. 

- Tolike razlike u cenama istih proizvoda još jednom pokazuju koliko se od radnje do radnje može uštedeti - 

kažu u Pokretu za zaštitu potrošača. - U zavisnosti od kraja grada u kom žive, kupci za iste namirnice 
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odvajaju različite sume novca. A tako visoki rasponi cena istih namirnica pokazuju da trgovci "opipavaju 

puls" potrošača i njihove platežne mogućnosti.  

 
OSNOVNI ARTIKLI  
 

I najosnovnije namirnice - ulje, brašno, šećer, pirinač istih dobavljača, često se u domaćim prodavnicama 

razlikuju u ceni i do 30 odsto. Ponekad, po ceni kilograma ili litra mogu se kupiti dva. Najčešći primer je 

pšenično brašno privatnih robnih marki, koje trenutno u pojedinim trgovinama košta oko 40 dinara za 

kilogram. Kilogram pirinča može da se nađe i po 89 dinara... 

U budžet uplatili 10,8 milijardi 

Kompanija "Delta holding" u 2015. godini ostvarila prihod od 53,2 milijarde dinara, najviše u agraru. Izvezli 

poljoprivredne proizvode vredne 59,1 milion evra, čak 48 odsto u EU 

U BUDžET Srbije prošle godine "Delta holding", koja obeležava četvrt veka poslovanja, uplatila je 10,8 

milijardi dinara. Ukupni prihod ove domaće kompanije u 2015. godini bio je 53,2 milijarde dinara, a 

operativni profit 5,4 milijarde dinara. 

Prema rečima Dejana Jeremića, potpredsednika za 

operativne poslove "Delta holdinga", najveće učešće u 

ukupnom prihodu u 2015. godini ima "Delta agrar". 

Samo je izvoz poljoprivrednih proizvoda bio vredan 

59,1 milion evra. 

- Od ukupnog izvoza 48 odsto bilo je namenjeno za 

Evropsku uniju, dok je za Rusiju taj procenat oko 30 

odsto - istakao je Jeremić. - Vrednost robe koja je 

izvezena u zemlje CEFTA bila je oko 7,85 miliona 

evra. Samo je u "Delta agrar" prošle godine uloženo oko sedam miliona evra. Investirano je u sisteme za 

predsortiranje u Čelarevu, za navodnjavanje u Banatskom Novom Selu, kao i u pogon za sušenje šljiva. 

Koliko su agrotehničke mere zaslužne za dobre prinose, najbolje govori da "Delta holding" navodnjava oko 

18 odsto svojih površina koje obrađuje, dok je prosek u EU oko osam odsto. U Srbiji navodnjava se svega 

jedan odsto obradivih površina. 

- Proizvodnja jabuka bila je prošle godine 4,5 puta veća od proseka - istakao je Jeremić. - Imali smo 66,37 

tona po hektaru, dok je prosek u Srbiji 14,84 tone. "Delta" će u agrar ove godine uložiti oko 5,5 miliona 
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evra, a očekujemo da će nam izvoz poljoprivrednih proizvoda biti veći za 30 odsto.  

 

ČEKAJUĆI DOZVOLE 

KOMPANIJA "Delta holding" spremna je da ove godine započne izgradnju nove poslovne zgrade na 

Novom Beogradu, tržnog centra "Delta planet" kod Autokomande i hotela "Interkontinental". Početak 

gradnje odlaže se zbog potrebnih građevinskih dozvola, koje ova kompanija već duže vreme čeka. 

 

Da li se bliži nova ekonomska kriza? 

Ekonomisti procenjuju da će srpska ekonomija ove godine imati rast od 1,5 odsto, ali i da bi to moglo da 

bude dovedeno u pitanje zbog dešavanja u svetu, gde se uveliko priča o novoj globalnoj ekonomskoj krizi.  

Da li je vanredni ekonomski program francuskog predsednika predizborna odluka ili prva linija odbrane od 

nadiruće krize, ekonomisti nisu sigurni, ali, kažu, ubrizgavanje dve milijarde evra u francusku ekonomiju 

nije dovoljno da se išta promeni. 

Ekonomista biltena Makroekonomske analize i trendovi Miladin Kovačević kaže da ne može da se otrgne 

utisku da je to neka vrsta političko-marketinškog šoka koji računa na to da se zapravo skrene pažnja na 

probleme. 

MMF i Svetska banka skreću pažnju na opasnost zbog usporavanje kineske privrede i podizanja kamata u 

Americi. 

Mnogi drugi otvoreno govore o izbijanju nove globalne krize koja, za razliku od one iz 2008, ne dolazi iz 

finansijskog sektora. Neki savetuju prodaju svih vrednosnih papira osim najsigurnijih – državnih. 

Ekonomista Mahmut Bušatlija smatra da insistiranje na prodaji jeste u stvari insistiranje na oživljavanju 

berzanskog poslovanja na zapadnim berzama, koje su ugrožene situacijom na kineskim i dalekoistočnim 

berzama jer Kina vodi računa o svojim interesima i ne brine je mnogo što se to preliva na ostale", kaže 

Bušatlija. 

Stručnjaci podsećaju da je razmena u svetu veoma usporena, da se velike zemlje zatvaraju u svojevrsne 

trgovačke blokove, a rast privreda je usporen. Očekuju da će se višegodišnji tihi rat kursevima centralnih 

banaka Amerike, Evrope i Kine zameniti ratom kamatama. 

"To može napraviti katastrofu prvo u malim siromašnim zemljama. Podizanje baznih kamatnih stopa izaziva 

migracija kapitala i poskupljuje troškove finansiranja javnih dugova, mi smo tu vrlo izloženi i potencijalno 

možemo biti jako ugroženi ukoliko kamatne stope na dominantnim tržištima odu jako jako visoko", rekao je 

Boško Živković iz Ekonomskog instituta. 

Ako je za utehu, procena stručnjaka je da na rasplet nećemo dugo čekati, odnosno da ćemo tokom godine 

biti načisto s tim koliko je poremećaj dubok. 

Koji problemi muče svetsku ekonomiju? 



Dekan Beogradske bankarske akademije Hasan Hanić rekao je da usporavanje rasta Kine dovodi do slabijeg 

poslovanja mnogih kompanija. Hanić dodaje da to utiče na evroske zemlje koje su i najveći 

spoljnotrgovinski partneri Srbije. 

Hanić je rekao da kriza u Kini može da se prelije i do Srbije, ali, takođe, smatra i da su prognoze da se kriza 

iz 2008. ponovi pesimistične. 

 

Prema njegovim rečima, u kratkom roku 

će doći do usporavalja privrednog rasta i 

to povećava neizvesnost na berzama, 

odnosno, dovodi do povećanja valutnog 

rizika. 

Hanić je rekao da se može primetiti pad 

vrednssti indeksa na svimm berzama, što 

se preliva iz Kine. 

Kako je istakao ta azijska zemlja ima brz 

porast duga i on je mnogo veći nego privredni rast. 

O predstojećem skupu u Davosu, Hanić kaže da veruje da će teme o monetarnim politikama biti jedna od 

tema. 

"Zemlje se suočavaju sa velikom zaduženosti i to će biti značajno pitanje kojem treba posvetiti pažnju", 

naglašava Hanić. 

Dekan Beogradske bankarske akademije je rekao da su interesi pojedinih zemalja različiti, i SAD i Evropa i 

Kina imaju svoje interese. 

Prema njegovom mišljenju, pitanje je koliko će se u Davosu naći zajednički elementi, a koliko će biti samo 

preporuka. 

 

Pajtić: Opozicija blizu odluke da zajedno izađe na 

izbore 

Predsednik Demokratske stranke Bojan Pajtić izjavio je večeras da je opozicija blizu odluke da zajedno 

nastupi na vanrednim parlamentarnim izborima.  



 

Pajtić je nakon sastanka opozicije, kojem su prisustvovali predstavnici 19 partija i dva sindikata, rekao da će 

model izlaska na izbore biti definisan na sledećem sastanku, koji će biti održan u narednih nekoliko dana. 

"Okupili smo se da bismo smenili režim Aleksandra Vučića i prioritet svih nas je da se ta vlast smeni. Srbija 

ima nedemokrasku, autoritarnu i nasilnu vlast koja svaki dan nanosi štetu građanima", rekao je Pajtić 

novinarima čitajući zajedničko saopštenje nakon sastanka koji je trajao dva i po sata. 

 

On je rekao da su se svi predstavnici stranaka obavezali da neće ulaziti u koalicije nakon izbora sa onima 

koji čine aktuelnu vlast.  



Kako je rekao, biće formirano telo koje će politički i operativno koordinisati zajedničke aktivnosti stranaka, 

pokreta i sindikata koji su učestvovali na sastanku. 

Svi učesnici sastanka, dodao je, insistiraće da se obezbede fer i pošteni izbori na kojima će "građani glasati 

bez pritiska, a nakon kampanje u kojoj će svi učesnici biti ravnomerno zastupljeni u medijima". 

"Borićemo se za ostvarenje tih ciljeva", poručio je Pajtić. 

Učesnici sastanka će uspostaviti saradnju i koordinaciju opozicionih aktivnosti u parlamentima svih nivoa 

vlasti, medijima i "u svim slučajevima kad je to od koristi za građane".  

Upitan ko će biti domaćin narednog sastanka, Pajtić je rekao da je to tehnička stvar koja će biti dogovorena 

u narednih nekoliko dana. 

Komentarišući izostanak lidera LSV Nenada Čanka sa današnjeg sastanka, Pajtić je rekao da on nije došao, 

ali da je svakako predstavljen u tom savezu, a da je već ranije danas razgovarao sa liderom pokreta Dosta je 

bilo Sašom Radulovićem, koji, kako je rekao, "nije želeo da učestvuje sa nekim od učesnika sastanka".  

Sastanku, koji je inicirao Pajtić, u sedištu DS na Terazijama prisustvovali su  lideri SDS Boris Tadić, LDP-a 

Čedomir Jovanović, Pokreta za preokret Janko Veselinović i predsednik Nove stranke Zoran Živković, koji 

nisu medijima davali izjave. 

Na sastanku su bili i predsednik Stranke demokratske akcije Sulejman Ugljanin, predsednik stranke Zajedno 

za Srbiju Dušan Petrović, bivši gradonačelnik Zaječara Boško Ničić, kao i predstavnici Zajedno za 

Šumadiju, Pokreta "Živim za Krajinu", Mađarskog pokreta, Reformista Vojvodine, Sindikata Sloga, 

Vojvodanske partije, Demokratskog saveza Hrvata u Vojvodini, Narodnog pokreta Srbije, 

Socijaldemojratske unije, ASNS, Reformisticke stranke i Demokratske unije Roma.  

Razgovaralo se iza zatvorenih vrata, a osim Čanka i Radulovića, na sastanak nisu došli ni predstavnici 

"Zelenih Srbije", koji su bili pozvani, dok čelnik Pokreta Levica Srbije Borislav Stefanović nije ni bio 

pozvan. 

Pajtiću upućen poziv za nastavak razgovora u 

petak 

Socijaldemokratska stranka, LDP, Liga socijlademokrata Vojvodine (LSV), Narodni pokret Srbije (NPS) i 

Zeleni Srbije (ZS) ocenili su da na sastanku opozicije u utorak nije postignut konačan dogovor o 

zajedničkom delovanju i pozvali lidera Demokratske stranke (DS) Bojana Pajtića da 22. januara dođe na 

nastavak razgovora. 

"Nakon sastanka (u utorak) jаsnijа su nаm 

rаzmišljаnjа predstаvnikа opozicije koji su 

bili prisutni, аli nаžаlost nismo ništа bliže 

dogovoru nego što smo bili pre ovog 

sаstаnkа", navedeno je u saopštenju ovih 

stranaka nakon sastanka opozicije koji je u 

utorak održan u prostorijama DS-a u 

Beogradu. 

"Žаo nаm je što nа sаstаnku koji je 

orgаnizovаlа DS i pored nаšeg insistirаnjа 

nije postignut dogovor o nаstupu opozicije 

nа izborimа", navedeno je u saopštenju 



SDS-a LDP-a LSV-a, Narodnog pokreta Srbije i Zelenih Srbije. 

Lideru DS-a Bojanu Pajtić upućen je i poziv za nastavak razgovora.  

"Pozivаmo Bojаnа Pаjtićа i DS dа 22. jаnuаrа u 12h dodju nа nаstаvаk dаnаšnjih rаzgovorа kаko bi 

eventuаlno bio dogovoren nаčin nаšeg izlаskа nа izbore i zаjednički predlog s kojim bismo izаšli pred sve 

učesnike sаstаnkа (u utorak)", navedeno je u saopštenju nakon susreta predstavnika opozicije. 

Dodaje se i da oko tаčaka koje je na sa sastanku opozicije izneo predsednik Demokratske stranke Bojаn 

Pаjtić postoji saglasnost, аli one se nаlаze i u već postigutom sporаzumu ovih pet stranaka 

Kako je istaknuto, budući dа zbog formаtа sаstаnkа nije mogаo biti postignut nikаkаv dogovor, još jednom 

jednom je upućen poziv Demokrаtskoj strаnci dа se priključi već postojećem savezu, koji postoji već polа 

godine. 

"Ovаj put Bojаn Pаjtić nije odbio nаš poziv, аli gа nije ni prihvаtio, uz obrаzloženje dа morа dа se 

konsultuje sа svojim koаlicionim pаrtnerimа. Nаdаmo se dа će se ipаk odаzvаti nаšem pozivu dа zаjedno 

grаdimo opciju dovoljno snаžnu dа smeni (premijera Aleksandra) Vučićа i ovu vlаst, а o dogovoru s DS-om 

možemo dа govorimo tek nаkon tog sаstаnkа", navedeno je u saopštenju.  

Predsednik Demokratske stranke (DS) Bojan Pajtić izjavio je nakon sastanka opozicionih stranaka održanog 

u utorak u Beogradu da je opozicija veoma blizu ideje da na izbore nastupi zajedno, ali da će o modelu 

izlaska biti razgovarano na narednom sastanku.  

Sarađuje sa Ban Ki- Munom  

SRBIN NA FORBSOVOJ LISTI: Ovo je Dejan 

Bojanić najuticajniji mladi političar u svetu 

Američki časopis Forbs objavio je listu najuticajnijih Evropljana 

mlađih od 30 godina iz oblasti politike, na kojoj se našao i Dejan 

Bojanić iz Srbije. 

Kako navodi Forbs, Bojanić (25) od 2012. sarađuje sa 

generalnim sekretarom Ujedinjenih nacija Ban Ki- Munom, kao 

jedan od 15 mladih učesnika Banove kampanje "Globalna 

obrazovna kampanja".  

On je takođe član upravnog odbora Evropskog omladinskog 

foruma, preko kojeg zastupa mlade ljude u Evropskoj uniji, Savetu Evrope i UN-u. 

Ekonomisti: Izbori neće zakočiti reforme 

Održavanje vanrednih parlamentarnih izbora u Srbiji ne bi trebalo da dovede do zastoja niti da uspori tempo 

planiranih ekonomskih reformi, istakli su ekonomisti  

Oni su poručili da je ekonomski program već uspostavljen i da se 

može samo pomeriti tok zakonodavnih aktivnosti. 

Ekonomista Ivan Nikolić rekao je na predstavljanju novog 

broja časopisa MAT u PKS da je mišljenja da u zemlji ne bi 

trebalo da imamo zastoj u onoj meri u kojoj smo imali u 
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nekim prethodnim izbornim procesima.  

"Ovaj izborni proces je izvesniji, to ne znači da neće biti nekog zastoja, zakonodavna procedura će 

definitivno biti u zastoju i očekivanja u pogledu koalicionog parnera i vođenja pojedinih ministarstva, može 

da uspori tempo u tom smislu, ali ne vrerujem da će doći do potpunog zastoja", rekao je Nikolić novinarima.  

On kaže da je "prilično aspstaktno i maglovito" šta će ekonomiji doneti nov sastav parlamenta u odnosu na 

ovu vladu.  

"Mislim da neće ništa posebno. Ekonomski program je već postavljen i definisan imamo aranžman sa MMF-

om i ne može tu da bude nikakvih bitnih promena što se tiče ekonomije", kazao je Nikolić.  

On je dodao da promene koje će doneti izbori mogu da imaju efekte na ekonomiju, ali ne u meri da to 

poremeti uspostavljene tokove.  

Kako je kazao, izbori mogu da utiču na odlaganje pojedinih reformi pre svega u domenu rada Ministarstva 

državne uprave, koje se odnose uvođenje platnnih razreda i još neke reforme.  

"Moguće je da se to odlži za post izborni period, jer se takve stvari ne donose pred izbore, ali to ne menja na 

stvari i na oceni 2016. godine. Čak i da to krene od juna opet će moći da se odradi ako ima dobre volje", 

kazao je Nikolić.  

Ekonomista Miladin Kovačević rekao je da je izvesno da se posle izbora neće dugo čekati na formiranje 

vlade.  

"Troškovi izbora nisu relevantni u kontekstu ekonomije. To je jasna procedura i uhodan postupak, to nije 

neki značajan trošak, već možda pre svega izgubljeno vreme koje može biti raspoređeno sa manjim 

intenzitetom sa akcentom na zakonodavne aktivnosti", rekao je Kovačević.  

On je dodao da se u periodu od 40-45 dana od zakazivanja do održavanja izbora ne mora stati sa 

aktivnostima koja se započnu, a koje nisu zakonodavne.  

"Ono što je sada jasno je dominantna politička snaga i to ne može da se promaši čak ni sa lošim 

istrazizvanjima javnog mnjenja. Nije realno da će od izbora do sastavljanja vlade proteći meseci i ovi izbori 

izvesno ne mogu imati značajan efekat na ekonomiju, pa čak ni na kašnjenje reformskih procesa", rekao je 

Kovačević.  

Njegov kolega Stojan Stamenković kaže, međutim, "da se ne seća nijednih izbora koji nisu doveli do 

poremaćaja privrednih tokova".  

"Radi se i o merama koje se donose, koje tek treba sistemski da se uvedu i na realne tokove u privredi je 

znalo da utiče. Ne sećam se nijednih izbora da se to nije dogodilo, a možda će sada biti izuzetak", rekao je 

Stamenković. 

 

VELIKO ISTRAŽIVANJE: Koliko su Srbi stvarno 

bogati? Rezultati će vas ŠOKIRATI 



Prosečan građanin Srbije nalazi 

se po bogatstvu u prvih 16 odsto 

svetske populacije. Međutim, 

podaci pokazuju da smo i dalje 

najgori u regionu. 

Ovaj podatak deluje nam 

neverovatno, ali nam pokazuje 

tužnu istinu o svetu u kojem 

živimo. Ako se mi s prosečnom 

zaradom od 361 evra nalazimo u 

prvoj petini svetske populacije 

po bogatstvu, to znači da se u 

prvih nekoliko procenata nalazi 

šačica prebogatih ljudi, dok 

ostalih osamdesetak procenata 

čini velika većina siromašnih 

žitelja planete. 

 

Na globalnoj listi po bogatstvu, 

od zemalja regiona nabolje 

mesto zauzeo je prosečan 

Slovenac, koji se nalazi u prvih 

pet procenata stanovništva, dok ga u stopu prati Hrvat, koji se nalazi u prvih šest odsto svetske populacije. 

Ako nam je ikakva uteha, prosečnom žitelju Zimbabvea potrebno je devet godina da zaradi našu godišnju 

platu, dok je jednom Indonežaninu za isti poduhvat potrebno 13 godina. 

Takođe, podaci pokazuju da je jedna naša zarada ekvivalentna sa 43 doktorske plate u Pakistanu, a da bi 

jedan stanovnik Indonezije kupio limenku gaziranog pića, morao bi da radi sat i po, dok bismo mi za to 

osveženje na poslu morali da provedemo sedam minuta i dve sekunde. 

ULAGANJE U ZEMLJU Đilas postaje 

poljoprivrednik 

Prethodni beogradski gradonačelnik i bivši predsednik Demokraske stranke Dragan Đilas rešio je da se 

ozbiljno posveti poljoprivredi, pa je nedavno kupio zemljište u okolini Negotina, saznaje “Blic”. 

 

Biznismen, predsednik 

Košarkaškog saveza Srbije i ex-

lider demokrata kupio je 20 

hektara zemljišta za oko 50.000 

evra, a planira da u taj posao 

uloži još oko pola miliona evra. 

Izvor “Blica” kaže da bivši 

gradonačelnik Beograda još nije 



odlučio šta će konkretno proizvoditi. 

- Još nije doneo odluku šta će na tom zemljištu da zasadi, ali veruje da će prve plodove dobiti za godinu-dve 

- navodi naš sagovornik. 

Da je budućnost Srbije u poljoprivredi, Đilas je govorio više puta, i to dok se još aktivno bavio politikom. 

U programu DS, koji je usvojen kada je izabran za predsednika te stranke, poljoprivreda je, uz energetiku i 

infrastrukturu, izdvojena kao oblast u koju treba ulagati. 

- Odluku da se posveti proizvodnji voća i povrća Đilas je doneo kada se povukao iz politike. Kupovina 

zemljišta u Vojvodini nikada nije bila opcija. Dugo je razgledao lokacije po centralnoj Srbije i na kraju se 

odlučio za Negotin - kaže naš sagovornik. 

Đilas juče nije želeo da komentariše saznanja “Blica”. 

- Mogu da pričam samo o košarci - rekao je on. 

Ono što je nekadašnjeg prvog čoveka Beograda moglo navesti da kupi zemljište u Negotinu jeste veoma 

povoljna cena, ali i umereno kontinentalna klima, zahvaljujući kojoj na tom području uspeva sve što prolazi 

u drugim delovima Srbije. 

- Negotin je poznat po grožđu i dobrim vinima. Ipak, šta će tamo da uspe, zavisi od niza faktora. Pre svega 

od konfiguracije zemljišta, nadmorske visine, od toga da li postoje mogućnosti navodnjavanja ili ne... U 

pogledu cene zemljište u Negotinu je jeftinije nego u drugim delovima Srbije. Onaj ko planira da ulaže u 

poljoprivredu obavio je pola posla ako već ima kupca za svoj proizvod - objašnjava za „Blic“ Miladin 

Ševarlić, profesor na Poljoprivrednom fakultetu u Beogradu. 

Političari zemljoradnici  

Mnogi poznati srpski političari bave se poljoprivredom, a među njima je i predsednik republike Tomislav 

Nikolić, koji je pre godinu i po dana kupio oko četiri hektara zemljišta i sad u svom vlasništvu ima više od 

14 hektara vinograda, voćnjaka i pašnjaka. 

Poznato je da i Aleksandar Antić, ministar enegetike, ima svoj vinograd, a vinogradarstvom se bavi i Zoran 

Živković, predsednik Nove stranke. 

 

SRAMOTA: Ministri na krkanluk spiskali 46,3 

miliona 

Široko Članovi Vlade Srbije u okviru reprezentacije u 2014. troškarili po hotelima i restoranima, a 

poklanjali kravate, magnete, priveske i čokolade 



Ministri srpske vlade potrošili su u 2014. 

godini najmanje 46,3 miliona dinara na iće 

i piće po restoranima i hotelima, ali i 

kupujući razne poklončiće za poslovne 

partnere, pokazuju podaci sa sajta Javno. 

 

Baza podataka o troškovima za 

reprezentaciju u 12 od 18 ministarstava 

otkriva da su ministri nemilice trošili novac 

građana na kravate, ešarpe, priveske za 

ključeve, bankarske poklon-kartice, 

magnete, kao i na skulpture, čokoladice i 

čokanjčiće. To nije konačna cifra jer na 

sajtu ne postoje podaci koliko su na ove 

diskrecione troškove potrošili ministarstvo 

energetike, privrede, finansija, pravde, MUP i ministarstvo zaduženo za EU integracije. Prema dostupnim 

podacima, najviše para na reprezentaciju dalo je Ministarstvo odbrane - 18 miliona dinara. 

 

Kokteli u vojsci 
 

Mada se najveći deo potrošenog novca u resoru odbrane odnosi na pripremanje obroka za vojsku (16,6 

miliona dinara), ministar Bratislav Gašić nije štedeo ni na sopstvenoj reprezentaciji finansirajući ručkove i 

koktele za domaće i strane partnere. Isplatio je i 247.566 dinara za mesingane ploče s nazivima ustanova. 

 

Ministar Ivan Tasovac je pak u 2014. potrošio osam miliona dinara na reprezentaciju, a skoro sav taj novac 

legao je na račun turističke agencije „Miros“, kojoj je poverena organizacija seminara, obuka i konferencije. 

Tasovčevo ministarstvo nabavljalo je priveske i magnete, kao i poklon-obeleživače, koje je delio tokom 

zvanične posete Kini. 

 

Milionče za vence 
 

Ministarstvo poljoprivrede najviše para spiskalo je na poklone, čak 1,5 miliona dinara, a troškovnik 

ministarke Snežane Bogosavljević Bošković obuhvatio je muške kravate, ženske ešarpe, bankarske poklon-

kartice, kao i umetničku metalnu galanteriju (značke, privesci, šnale za kravatu, grbovi...). Ministarstvo 

omladine i sporta Vanje Udovičića takođe je bilo sklono kupovanju poklona, te je 470.131 dinar potrošen na 

mini-skulpture, knjige, čokoladice i čokanjčiće, ali i uramljivanje dresova. Jedina stavka u reprezentaciji 

Ministarstva rada Aleksandra Vulina bila je nabavka venaca za obeležavanje značajnih datuma iz srpske 

istorije, za koje je firmi „LP Mobil“ isplaćen 1,1 milion dinara. 

Tasovac ne priznaje račune 

POTROŠILI SMO 10 PUTA MANJE 
 

Ministarstvu kulture tvrde da su njihovi troškovi reprezentacije u 2014. iznosili 892.630 dinara, a ne osam 

miliona dinara, kako je objavljeno na sajtu Javno. Ne obrazlažući zašto je bio neophodan i toliki trošak, 

navode samo da je turistička agencija „Miros“ odabrana u otvorenom postupku javne nabavke. 

UDAR NA EKONOMIJU: Posle izbora evro će 

skočiti na 125 dinara? 

Prognoze Aktuelna vlast žrtvovaće devizne rezerve da održi stabilan kurs barem do izbora, ali će posle njih 

domaća valuta početi da slabi, kao što je bilo i u ranijim izbornim ciklusima 



Srpska valuta je od početka godine oslabila za jedan odsto, odnosno za 1,27 dinara, ali sagovornici Kurira 

veruju da će vlast iskoristiti sve adute, a ponajviše 

devizne rezerve centralne banke kako bi devizni 

kurs održali stabilnim barem do izbora. 

 

Ova veštačka odbrana dinara će se, kako 

upozoravaju, građanima obiti o glavu odmah posle 

formiranja nove vlade, a na šta upućuje i praksa iz 

ranijih izbornih ciklusa. Tako je 2012. posle izbora 

u maju dinar ojačao 2,5 odsto (za 1,8 dinara) do 

kraja te godine, dok je 2014. nakon glasanja u 

martu evro ojačao čak četiri odsto (za pet dinara) do 

kraja te godine. Iz ovog šablona proizlazi da će 

posle glasanja ove godine, bilo ono u aprilu ili 

maju, evropska valuta započeti trend rasta, pa bi sa 

sadašnjih 122,92 dinara do kraja godine evro mogao da skoči na 125 ili čak 127 dinara! 

Inače, otkad je Srpska napredna stranka zvanično stupila na vlast 2012. godine (27. jula), vrednost dinara u 

odnosu na evro oslabila je čak za 4,2 dinara. 

 

Ekonomista Branko Dragaš objašnjava da bi država mogla da pribegne prodaji deviznih rezervi kako bi 

sačuvala vrednost dinara. 

- Vladajućem režimu ne odgovara da dođe da znatnog pomeranja kursa jer bi to ugrozilo njihovu želju da 

nastave da vladaju. Moja prognoza je da Srbiju u budućnosti očekuje potpuni finansijski slom kada prestane 

da se zadužuje - uveren je Dragaš. 

 

Privreda u opasnosti 
 

Međutim, njegov kolega Ljubomir Madžar smatra da bi izbori mogli da imaju zanemarljivo mali uticaj, čime 

bi neznatno oslabili dinar. 

- Izbori skreću društvenu i političku energiju na stranačka nadmetanja, za toliko manje ostaje energije, volje 

i spremnosti da se vodi računa o privredi. Kad se o privredi malo lošije vodi računa, ona slabije funkcioniše, 

i to bi moglo nepovoljno da se odrazi na neke makroekonomske agregate, između ostalog i na naš izvoz. 

Manji izvoz znači da je manja ponuda deviza, zbog čega bi one poskupele i time oslabile dinar prema evru - 

objašnjava Madžar. 

 

http://images.kurir.rs/slika-900x608/izbori-ekonomija-uticaj-kurs-pad-dinara-slabljenje-valute-foto-zorana-jevt-1453155473-826941.jpg


Da vladajuća partija znatno utiče na kurs evra smatra i Aleksandar Stevanović, saradnik Centra za slobodno 

tržište. 

- Kurs evra dosad se formirao s očekivanjem da će Srpska napredna stranka voditi Srbiju. Sam čin izbora 

neće uticati na valutu - izričit je Stevanović.  

Komentar NBS na ovu temu očekujemo danas. 

REČ GUVERNERKE: Dinar ruše bankari i 

uvoznici, a ne izbori 

Iako bi u nekim okolnostima vest o održavanju vanrednih parlamentarnih izbora mogla imati određene 

posledice po kretanja na deviznom tržištu, ovaj put objava da će izbora biti nije imala negativan efekat, 

saopštila je Narodna banka Srbije. 

- Trenutni nivo deviznog kursa nikako nije nešto što treba da zabrinjava jer je rezultat privremenih faktora iz 

domaćeg i međunarodnog okruženja - ističu iz centralne banke. 

Institucija kojom rukovodi Jorgovanka Tabaković ocenjuje da održavanjem najavljenih izbora neće biti 

ugrožen nijedan od planiranih investicionih projekata, kao ni aranžman s MMF. 

NBS navodi da je dinar u 2016. oslabio prema evru za 1,1 odsto, što je uglavnom posledica sezonskih 

faktora - pojačane tražnje domaćih uvoznika energenata za devizama, knjiženje ispravki vrednosti 

potraživanja banaka i turbulencije na svetskim finansijskim tržištima.  

NBS dodaje da svakodnevno analizira faktore koji utiču na devizno tržište i da će, u skladu s tim, po potrebi 

adekvatno reagovati. 

 

Vanredni izbori i u Beogradu? 

Prevremeni izbori za Skupštinu Beograda biće održani zajedno sa vanrednim parlamentarnim izborima i 

redovnim pokrajinskim i lokalnim izborima 24. aprila, navode "Novosti".  



Foto:  

Prema informacijama lista, vrh Srpske napredne stranke blizu je odluke i da prestonica glasa ne samo za 

gradske opštine, već i za beogradski parlament. 

 Tako će ovog proleća ponovo biti izabran i gradonačelnik Beograda, piše list. 

 

Đelić pakuje dug Ukrajine, "čeka izbore" u Srbiji 

Iako se povukao iz javnog života Srbije pre nekoliko godina, bivši 

ministar finansija Božidar Đelič izgleda nije rekao konačno zbogom 

Srbiji.  

Trenutno se, kako je za B92 rekao na "Juromani konferenciji" u Beču, 

bavi ukrajinskim dugom, koji je "skoro prepakovao".  

O detaljima ipak ne želi da priča, kaže da nije još vreme. "Mislim da ću 

sačekati i ove izbore", odgovorio je na pitanje da li planira da se vrati u 

Srbiju. 

"Živim u Parizu. Bavim se privatnim poslom, sada ne, ali jednog dana...", naveo je prvi ministar finansija 

posle pada Miloševića.  

Na pitanje da li će se politički aktivirati, Đelić je podigao obrve i kratko rekao "Ne", a više nije želeo da 

kaže, "dok ne dođe vreme za to". Kada, nije odgovorio.  

Đelić je bio tajnovit i nakon pitanja o propaloj prodaji Telekoma. Kako je rekao, na to ga obavezuje i 

pozicija, a dodaje i da nije radio na tom poslu.Kaže da je problem svima poznat - niska cena. 



Šta nam spremaju bankari i šale na račun grčkih 

banaka 

Veoma loš početak godine zabrinuo je finansijski i bankarski svet, o čemu su posvedočili i na Juromani 

konferenciji u Beču.  

U većini izlaganja, predstavnici vlada i najvecih 

banaka centralne i istočne Evrope ističu da je 

trenutak više nego izazovan i da je teško 

predvideti kako će se situacija dalje odvijati.  

Cena nafte bi, kažu, mogla na 40 ali i na 10 

dolara, cene sirovina su se sunovratile, Kina je 

nepoznanica, ali samo u negativnom smislu. 

Akcije su pale 10 odsto od početka godine, da li 

je samo korekcija?  

Sve je to ono sto smo svi znali pre foruma, ali su 

se ipak očekivali nekakvi odgovori ili smernice 

koje bi finansijska i bankarska elita mogla da 

ponudi. To je, međutim izostalo.  

Bankari imaju svoje planove koje su predstavili na najposecenijem panelu, na kojem su na trenutke i 

opušteno i uz po neku šalu izneli kakva nas bankarska budućnost čeka.  

Njihove osnovne teze su da je za stabilnost poslovanja potrebno da banke rade u predvidivom i stabilnom 

okruženju. Posebno su naveli da su izborni procesi ti koji to kvare.  

Prstom upiru u Poljsku i Hrvatsku ponajviše, gde su se uoći izbora donosile neočekivane odluke i promene 

pravila igre. To im se ne dopada.  

Iz Rajfajzena su naveli primer Hrvatske koja je pred izbore odlučila da konvertuje kredite iz švajcarskog 

franka u kunu, na šta je, kako kaže, naterala banke a da ih nije ni pitala.  

Ono što je sigurno jeste da banke ozbiljno ulaze u proces digitalizacije. "Nijedna banka ne moze da izbegne 

da ne ponudi digitalne usluge klijentima i mi smo oformili centar koji na tome radi", kaže šef Rajfajzen 

banke internacional Karl Sevelda, koja posluje na 14 tržista, jedno je i Srbija.  

Za te namene Unikredit je izdvojio 1,2 milijarde evra u naredne dve godine. Šef za Centralnu i istočnu 

Evropu te banke Karlo Vivaldi kaže da se radi na digitalnoj transformaciji i modernizaciji infrastrukture 

kako bi se objedinio veb, mobajl i internet.  

Fintek kompanije na tom polju nisu im, kako tvrde, konkurencija već partneri.  

Član upravnog odbora Jozef Sikela požalio se međutim da je njihova virtuelna inovacija savršeno 

prihvaćena u Nemačkoj dok je u Austriji ne koriste.  

"Mi preferiramo fizički kontakt", nasalio se na to Sevelda.  

U jednom momentu je moderatorka Đada Verčeli, jedna od direktora Juromani koferencije ironično 

postavila pitanje kako će grčke banke nastupiti.  

Usledio je ironican odgovor Karla Vivaldija: "Nije važno kako će grčke banke izaći na tržiste, klijenti će 

doći kod nas". Usledio je smeh ostalih učesnika.  

U sličnom tonu se Varčeli obratila i osobi iz publike koja se javila posle toga da postavi pitanje.  

"Evo neki novac već nestaje", kazala je, na sta je taj gospodin rekao "ne morate biti tako sarkastični".  

Posle bildovanja bankarskih mišiža na kolegama iz Grčke, bankari su poželeli organski i održiv rast u 

narednim godinama. Da li će tako biti i realnoj ekonomiji uz pomoć njih ili uprkos njima? 

 



Nikolić: Investitori iz Emirata zainteresovani za 

ulaganja u Srbiju 

Predsednik Srbije Tomislav Nikolić izjavio je danas da su investitori iz Ujedinjenih Arapskih Emirata (UAE) 

veoma zainteresovani za ulaganja u srpski turizam i IT tehnologiju i izrazio nadu da će sa tom zemljom biti 

ostvareni i novi poslovi u oblasti namenske industrije.  

"Imali smo razgovore sa investicionim fondovima, šeikom Bin 

Zajedom i ljudima koji vode i Dubai i Abu Dabi. Postoji ogromna 

zainteresovanost, pitali su nas kakve sve projekte Srbija nudi... 

Veoma su zainteresovani za ulaganja u naš turizam, za ulaganja u 

našu IT , mislim da ćemo ostvariti još mnogo boljih  i većih 

poslova u namenskoj industriji", rekao je Nikolić koji danas 

završava dvodnevnu posetu UAE. 

U izjavi dostavljenoj medijima, Nikoić je ocenio da uprkos krizi 

koja je zahvatila zemlje proizvodače nafte "odnos Emirata prema Srbiji nije promenjen ni u čemu i ni malo 

nije smanjeno interesovanje" dodajući da to treba da iskoriste "i privrednici i ministarstva" u Srbiji. 

Nikolić danas završava dvodnevnu posetu Emiratima, na poziv prestolonaslednika Muhameda Bin Zajeda 

Al Nahjana. 

"Imali smo razgovore sa investicionim fondovima, šeikom Bin Zajedom i ljudima koji vode i Dubai i Abu 

Dabi. Postoji ogromna zainteresovanost, pitali su nas kakve sve projekte Srbija nudi... Veoma su 

zainteresovani za ulaganja u naš turizam, za ulaganja u našu IT , mislim da ćemo ostvariti još mnogo boljih 

 i većih poslova u namenskoj industriji", rekao je Nikolić koji danas završava dvodnevnu posetu UAE. 

U izjavi dostavljenoj medijima, Nikoić je ocenio da uprkos krizi koja je zahvatila zemlje proizvodače nafte 

"odnos Emirata prema Srbiji nije promenjen ni u čemu i ni malo nije smanjeno interesovanje" dodajući da to 

treba da iskoriste "i privrednici i ministarstva" u Srbiji. 

Nikolić danas završava dvodnevnu posetu Emiratima, na poziv prestolonaslednika Muhameda Bin Zajeda 

Al Nahjana. 

 

Десетак банака вишак 

У Србији тренутно послује 30 банака и пет 

представништава. Хоће ли се у овој години њихов 

број смањити или повећати, остаје да се види. Тек, 

и аналитичари и банкари сматрају да је то превише 

и да је за Србију довољно 20 банка па да 

конкуренција буде оштра и да сви могу да послују 

без већих тешкоћа. 

Први је тему о превеликом броју финансијских 

кућа на нашем тржишту отворио председник 

Извршног одбора Рајфајзен банке Зоран Петровић. 



Он је оценио да је за бруто друштвени производ од 33-34 милијарде евра у Србији тридесетак банака 

и превише. Зато у условима који владају на тржишту свака трећа бележи губитак. Осим тога, 

повратак инвестираног капитала је веома низак – лане је био један одсто а пре пет година више од 

пет. На другим тржиштима у региону бележе се бољи резултати. 

Шта је реално очекивати у наредном периоду? О томе Владимир Медан с Београдске банкарске 

академије каже: 

– За Србију је оптималан број банка око 20 – сматра он. – Мање од тога би водило ка смањењу 

конкуренције и подели тржишта, а када их је више, тешко могу добро пословати. Свака банка која 

код нас нема удео на тржишту од пет одсто сусреће се с тешкоћама у пословању. 

Медан подсећа на то да су до 2003–2004. године овде дошле велике средњоевропске банке. Оне су 

очекивали привредни раст на дуге стазе и рачунале су на посао у Србији, а и на велико тржиште с 

близу осам милиона становника. Међутим, дошла је глобална криза и с њом проблеми. Многи 

планови се нису остварили. 

Ко је отишао из Србије, а ко дошао? 

Прва велика банка која се повука с нашег тржишта је белгијска групација КБЦ, пре нешто више од 

две године. Њене клијенте преузела је Сосијете женерал банка, а лиценцу Теленор банка. Прошле 

године на наше тржиште је дошла турска Халк банка, која је за 10,1 милиона евра преузела Чачанску. 

Медан напомиње да је та банка била мала, а цена повољна па су се банкари из Турске одлучили да 

уђу на наше тржиште. 

ОТП банка је преузела Финдоместик, а ове године би требало да наставе пословање под једном 

капом.Од осталих новајлија ту је Ексим банка ЗРТ из Мађарске. Они су 14. децембра прошле године 

поднели Народној банци Србије комплетан захтев за отварање представништа у Србији, а отворили 

су га 8. јануара ове године. Једини власник капитала је Република Мађарска. 

– Када нека банка отвори представништво у некој земљи, то је да би испитала тржиште и евентуално 

касније и ушла на њега куповином или оснивањем банке. Па и Халк банка је тако дошла код нас – 

каже Медан.Један од кандидата који би могали отворити представништво код нас је Развојна банка 

Азије. Они су већ најавили да су заинтересовани за инвестирање у овај регион, а да ли ће им 

представништво бити у Будимпешти или Београду, остаје да се види. 

Ко би могао отићи 

Што се тиче оних који ће отићи, то су најављивале НЛБ банка и КБМ, обе с већинским словеначким 

капиталом. Кандидат је и Марфин банка с Кипра. Али, колико је познато, није се одмакло даље од 

најава. 

 

Direktor zakočio registraciju vozila 

Agencija za bezbednost saobraćaja od 1. januara nema direktora, a bez njegovog potpisa pojedini vlasnici 

automobila na gas ne mogu da ih registruju 

 



Pojedini građani imaju problem da registruju vozila jer u Agenciji za bezbednost saobraćaja dokumentaciju 

nema ko da potpiše. Naime, kako 

„Potrošač” saznaje, 31. decembra v. d. 

direktora je istekao mandat, novi nije još 

imenovan, a jedino on može da stavi popis 

na uverenje o ispravnosti (atest) 

automobila kod kojih je ugrađen plin.  

O ovom problemu obavestio nas je čitalac 

koji je prošle nedelje bezuspešno 

pokušavao da produži registraciju.   

– Pre izvesnog vremena ugradio sam u 

svoj putnički auto uređaj za tečni naftni 

gas tj. plin. Kako prilikom takve prepravke 

vozila mora da se uradi uverenje o ispravnosti (atest), to sam i učinio preko Auto-moto saveza – objašnjava 

naš čitalac. On ističe da je atest  platio 11.000 dinara, i tom prilikom mu je rečeno da će ga kroz nekoliko 

dana pozvati neko od zaposlenih u AMS-u kako bi preuzeo taj dokument.   

– Taj papir mi je neophodan za produžetak registracije automobila. Kako me niko nije pozvao ni nakon 

nekoliko dana, zvao sam da vidim o čemu je reč – kaže on. Međutim, dobio je njemu nelogično objašnjenje 

da Agencija za bezbednost saobraćaja nema direktora (koji jedini može da parafira atest) i da se ne zna kada 

će novi biti izabran – i da niko osim njega ne može to da potpiše.  

– To u prevodu znači da ja, kao i mnogi drugi, ne mogu da registrujem svoj auto, i to ne mojom krivicom 

već zbog administrativne prepreke – žali se čitalac i pita da li bi mu u ovom slučaju policija oprostila što 

vozi neregistrovan automobil ako bi se pozvao na praznu fotelju u Agenciji za bezbednost saobraćaja.   

Na pitanje „Politike”, kako objašnjavaju ovu situaciju u Agenciji za bezbednost saobraćaja i šta da rade oni 

koji su prešli na gas, a istekla im je registracija, u nadležnom Ministarstvu saobraćaja obećavaju brzo rešenje 

problema.  

– Upoznati smo sa problemima koji su nastali u vezi s postupkom registracije vozila nakon što je v. d. 

direktora Agencije za bezbednost saobraćaja istekao mandat 31. decembra 2015. godine – objašnjavaju u 

ovom ministarstvu. Kako kažu, očekuju da će vlada u najkraćem roku imenovati novog v. d. direktora ove 

institucije i da će građani „već početkom ove sedmice moći da dobiju sva neophodna uverenja koja izdaje 

ABS. 

eKapija/BLIC 

RTS-u iz budžeta 3,1 milijarda dinara 

Vlada Srbije donela je novu uredbu po kojoj će RTS u ovoj godini dobiti 3,1 milijardu dinara, a RTV 

900 miliona dinara, saznaje „Blic“. 

Uredbom od 14. januara koju je potpisao premijer Aleksandar Vučić predviđeno je dan javni servis u prvim 

mesecima ove godine dobije tri i po puta više sredstava nego u mesecima do kraja 2016. 

Kako saznaje „Blic“, ovakvu dinamiku isplate je tražilo rukovodstvo RTS uz argument da se tek kreće s 

naplatom takse. 

 


